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Kultúrna komisia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

       
 
Košice: 

  
29.7.2022 

Číslo:  3175/2022/OK/31985 

Vybavuje: PhDr. Jana Knežová, PhD. 
tajomník komisie 
email: jana.knezova@vucke.sk  
telefón: 055/7268 271 

 
Záznam z 28. rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva  

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 26. 07. 2022 
vo veľkej sále Tabačky Kulturfabrik n.o., Gorkého 2, 040 01 Košice 

 
PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  
2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  
3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2022 
4. II. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 
5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja  

o zriadení Spojenej školy, Bielocerkevská 29, Košice s  organizačnými zložkami Stredná 
odborná škola pedagogická, Bielocerkevská 29, Košice  
a Materská škola, Bielocerkevská 29, Košice  

6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 
Výdajnej školskej jedálne, Bielocerkevská 29, Košice  ako súčasť Spojenej školy, 
Bielocerkevská 29, Košice   

7. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja  
o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl              a 
školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja   

8. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja            č. 13/2016 
o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských 
zariadeniach 

9. Informácia o rozvojových zámeroch Krajskej hvezdárne a Zemplínskeho kultúrneho 
centra, Michalovce a Spišského kultúrneho centra a knižnice, Spišská Nová Ves (bod z 
plánu úloh komisie na II. polrok 2022) 

10.  Návrhy, podnety a požiadavky 
      11.  Rôzne  
      12.  Záver 
 
K bodu č. 1   
Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu zasadnutia komisie 
Vyjadrenie: Predseda komisie Pavol Burdiga po privítaní hlavného kontrolóra, vedúcej odboru 
kultúry a všetkých prítomných členov otvoril 28. rokovanie komisie. Z celkového počtu 25 členov 
komisie bolo  prítomných 12 členov komisie, čo nebola nadpolovičná väčšina a komisia nebola 
uznášaniaschopná. Vopred sa ospravedlnili 7 členovia komisie.  
Návrh programu rokovania komisie bol členom komisie zaslaný vopred emailom. Predseda 
komisie vyzval prítomných na pripomienky alebo návrhy  k programu rokovania. Žiadne 
doplnenia ani pripomienky neboli vznesené. 
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Predseda komisie, po konzultácií s hlavným kontrolórom oznámil, že k bodom programu nebudú 
prebiehať hlasovania ani sa nebudú prijímať uznesenia z dôvodu, že komisia nie je 
uznášaniaschopná.  
 
Komisia program zobrala na vedomie.  
 
K bodu č. 2   
Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  
PhDr. Jana Knežová, PhD. – vedúca Odboru kultúry Úradu KSK informovala, že nie sú evidované 
žiadne nesplnené uznesenia ani požiadavky. 
 
Prítomní: 12 členov komisie 
 

K bodu č. 3   
Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2022 
Prizvaná: Ing. Kvetoslava Lipovská – vedúca referátu rozpočtu (Odbor financií Úradu KSK) 
informovala o predkladanom materiáli, ktorý odráža hospodárenie KSK za 1. polrok 2022.  
 
Diskusia:  
Mgr. Rastislav Javorský položil otázku,  či má Úrad KSK vyčíslené navýšenie cien energií 
organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti, odhad k výške straty za energie a či sa to dotkne 
investičných akcií kraja.  
Ing. Kvetoslava Lipovská v reakcii uviedla, že odhad úrad má, v predošlej úprave rozpočtu to už 
bolo istým spôsobom zohľadnené, ale na celkovom vyčíslení pracuje oddelenie energetiky. 
 
Prítomní: 12 členov komisie 
  
K bodu č. 4 
II. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 
Prizvaná: Ing. Kvetoslava Lipovská – vedúca referátu rozpočtu (Odbor financií Úradu KSK) 
informovala o predkladanom materiáli s detailnou identifikáciou jednotlivých zmien v časti 
bežných a kapitálových výdavkov.  
  
Bez diskusie.  
 
Prítomní: 12 členov komisie 
 
K bodu č. 5 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 
Spojenej školy, Bielocerkevská 29, Košice s  organizačnými zložkami Stredná odborná škola 
pedagogická, Bielocerkevská 29, Košice a Materská škola, Bielocerkevská 29, Košice  
Prizvaná: RNDr. Jana Partilová z Odboru školstva Úradu KSK vysvetlila dôvody a obsah 
predkladaného VZN.  
 
Bez diskusie.  
 
Prítomní: 12 členov komisie 
 
K bodu č. 6 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 
Výdajnej školskej jedálne, Bielocerkevská 29, Košice  ako súčasť Spojenej školy, 
Bielocerkevská 29, Košice   
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Prizvaná: RNDr. Jana Partilová z Odboru školstva Úradu KSK vysvetlila dôvody a obsah 
predkladaného VZN.  
 
Bez diskusie.  
 
Prítomní: 12 členov komisie 
 
K bodu č. 7 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o financovaní 
základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení            
v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja   
 
Prizvaná:  Mgr. Andrea Gajdošová z Odboru školstva Úradu KSK informovala o novom VZN, 
dôvode jeho vypracovania a podstatných obsahových náležitostiach. 
 
Diskusia:  
Ing. Jozef Hudák, hlavný kontrolór, položil otázku, či v zmluvách s neštátnymi subjektmi bude 
zapracovaná klauzula o kontrolnom mechanizme, aby kontrolu použitia finančných prostriedkov 
vedel kontrolovať Útvar hlavného kontrolóra, nakoľko podľa novely zákona hlavný kontrolór 
nemôže kontrolovať finančné príspevky len dotácie.  
Mgr. Andrea Gajdošová odpovedala, že je to už zapracované v návrhu zmlúv, ktorý prerokovali aj 
s právnym oddelením KSK, ale že to ešte osobitne preverí. 
 
Prítomní: 12 členov komisie 
 
K bodu č. 8 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 o určení 
výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach 
 
Prizvaná Mgr. Andrea Gajdošová z Odboru školstva Úradu KSK informovala o hlavných zmenách 
a doplneniach  pôvodného znenia VZN.   
 
Bez diskusie.  
 
Prítomní: 12 členov komisie 
 
K bodu č. 9 
Informácia o rozvojových zámeroch Krajskej hvezdárne a Zemplínskeho kultúrneho centra, 
Michalovce a Spišského kultúrneho centra a knižnice, Spišská Nová Ves (bod z plánu úloh 
komisie na II. polrok 2022) 
 
PhDr. Jana Knežová, PhD., vedúca Odboru kultúry Úradu KSK  informovala o hlavných 
prioritných zámeroch v dvoch zlúčených organizáciách, ktorých celkovú prezentáciu už pred 
rokom uskutočnili v tom čase štatutárky poverené riadením. Tieto sa po úspešnom výberovom 
konaní stali riaditeľkami daných organizácií. Krajská hvezdáreň a Zemplínske kultúrne centrum sa 
zameria najmä na  riešenie technického stavu budovy, ktorý je priam až havarijný, bude potrebné 
viac sa venovať popularizácií astronomickej činnosti a enviromentálnym témam, a nevyhnutný je 
tiež personálny audit organizácie. V Spišskom kultúrnom centre a knižnici sa pozornosť bude 
venovať spojeniu výhod činnosti knižnice a osvety za účelom zvýraznenia multižánrovosti 
organizácie, potrebný je tiež personálny a finančný audit.  
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Diskusia: 
Mgr. Mária Kasičová poďakovala za prácu Odboru kultúry a KSK k podpore a rozvoju kultúrnych 
organizácií v kraji, ktoré idú vpred veľkými krokmi, osobitne pochválila interaktívne expozície 
v Múzeu a Kultúrnom centre južného Zemplína v Trebišove, lektorov a  viditeľnú zvýšenú 
návštevnosť. P. György Nagy rovnako poďakoval za pozitívne zmeny v rozvoji kultúry na Gemeri 
a nárast odbornosti v kultúrnych organizáciách 
Mgr. Miloslav Janáč  vyslovil prosbu o iniciovanie aktivít aj v Gelnici, no zároveň poďakoval za 
niektoré zrealizované kroky, ktoré už začali v tomto regióne so Spišským kultúrnym centrom 
a knižnicou, Krajskou organizáciou cestovného ruchu  a Baníckym múzeom, ktoré mesto 
nedokáže financovať v požadovanej kvalite a rozsahu.  
Mgr. Mária Kasičová  dala do pozornosti Sobranecké kúpele, kde je národná kultúrna pamiatka 
Varádyho vilka, vlastníkom je KSK a bola by škoda nevyužívať. Je potrebné ju obnoviť a snažiť 
sa o jej záchranu, pretože je podľa jej názoru veľmi vhodná na rôzne kultúrne podujatia.  
 
Prítomní: 12 členov komisie 
 
K bodu č. 10 
Návrhy, podnety a požiadavky 
Mgr. Mária Kasičová informovala, že Gitarové múzeum v Sobranciach je obnovené, pozvala 
prítomných na výjazdové rokovanie do tohto regiónu, kde sa postupne obnovujú viaceré veci a 
poprosila tiež o podporu a pomoc s propagáciou. 
Mgr. Rastislav Javorský  navrhol,  aby sa prizvala aj Košice región turizmu, ktorá ako Krajská 
organizácie cestovného ruchu má dobré skúsenosti a výsledky v oblasti rozvoja turizmu. 
Mgr. art. Ľubica Blaškovičová informovala prítomných o jej pozitívnych skúsenostiach 
s aktivitami v kraji, konkrétne v Smolníku sa zúčastnila na výstave fotografií v bývalej tabakovej 
továrni a v Kluknave vzniklo múzeum topánok – Múzeum obuvi.  Iniciátormi vzniku tohto múzea 
je pani p. Uršula Ambrušová z Východoslovenského múzea a spisovateľ p. Slavomír Szabó. 
PhDr. Jana. Knežová, PhD. informovala prítomných o vybraných väčších aktivitách, ktoré 
organizujú kultúrne organizácie  v najbližšom období ako napr. Gemerský folklórny festival, 
Dožinky, Pochod vďaky na Dargove. Informovala tiež o úspešnej spolupráci s Banskobystrickým 
samosprávnym krajom a o.z. Gotická cesta, s ktorými KSK získal ako prvý na Slovensku značku 
Európskeho kultúrneho dedičstva pre 4 kostolíky na Gemeri.  
György Nagy pozval prítomných počas najbližšieho víkendu na folklórny festival spojený 
a remeselníckym jarmokom, ktorého je spoluorganizátorom. 
 
K bodu č. 11 
Rôzne 
Obsah tohto bodu bol prerokovaný v predchádzajúcich bodoch. 
 
K bodu č. 12 
Záver 
Predseda komisie sa na záver vyslovil podporu na všetky kultúrne akcie v kraji, poďakoval 
prítomným za účasť a ukončil rokovanie komisie. 
 
 
       .................................................                                            ................................................... 
     PhDr. Jana Knežová, PhD.                                                            Pavol Burdiga 
            tajomník komisie                                                                     predseda komisie 


